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Zápis z 2. jednání poradní skupiny EVVO – 16. 6. 2022 

budova MHMP, Jungmannova 35/29, Praha 1 zasedací místnost č. 201 

  

Přítomni:   

Mgr. Ing. Petr Holý     (OCP MHMP, krajský koordinátor EVVO)  

Ing. Eva Beránková     (úřad Městské části Praha 13) 

Ing. Petra Fišerová     (Lesy hl. m. Prahy) 

Barbara Doležalová     (Ekocentrum Koniklec) 

Ing. Pavlína Gucká     (SML MHMP)  

Mgr. Martina Chvátalová    (SEV Toulcův dvůr, Botič o. p. s.)  

doc. PhDr. Kateřina Jančaříková, Ph.D.  (PřF UJEP, Katedra biologie) 

Ing. Václav Nejman     (Lesy hl. m. Prahy) 

Ing. Ivan Štěpka     (ZŠ a MŠ Na Beránku) 

Mgr. Matěj Žák     (Victoria school ZŠ a MŠ) 

 

Nepřítomni (omluveni):  

Ing. Vendula Audolenská    (OCP MHMP)  

Mgr. Petr Daniš     (TEREZA, vzdělávací centrum, z. ú.)  

Bc. Lukáš Tůma    (OCP MHMP) 

 

 

Hosté:  

Mgr. Martin Mach Ondřej    (BEZK, redaktor časopisu Pražská EVVOluce)  

 

 

Body jednání:  

 

• Časopis Pražská EVVOluce - 2/2022 (nové číslo + diskuse k dalšímu číslu) 

• Akční plán KK EVVO hlavního města Prahy na období 2022 - 2025 

• Projekty EVVO a zakázky probíhající a připravované (krajská konference EVVO 

2022, Ekoporadenství 2022-2025, vzdělávání lektorů, …) 

• Různé a diskuse 
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Úvodní slovo  

Petr Holý přivítal účastníky na prezenčním jednání.  

 

Časopis Pražská EVVOluce 2/2022 a diskuse nad číslem 3/2022 

Petr Holý předal přítomným výtisky čísla 2/2022 Pražské EVVOluce. Nabídl účastníkům, že 

pokud by měli využití další výtisky, je jich určité množství k dispozici (tištěný náklad časopisu 

je 100 kusů). Číslo 2/2022 bylo tematicky věnováno myslivosti, lesní pedagogice, lesnímu 

prostředí v Praze a okolí. Martin Mach uvedl, že jde o téma nesmírně široké a velmi zajímavé 

a dalo by se mu věnovat ještě jedno vydání, protože téma nebylo číslem 2/2022 vyčerpáno. 

Připomněl, že myslivost je veřejností vnímána často kontroverzně. V obsáhlé diskusi se 

účastníci zabývali problematikou redukce přemnožených druhů v Praze (nutrie, divoká 

prasata) a komunikaci nutných opatření s tím spojených směrem k veřejnosti. V. Nejman 

zdůraznil, že vhodnější by byla proaktivní komunikace ze strany města a předběžné 

informování veřejnosti. B. Doležalová připomněla, že úkolem EVVO je veřejnost v této oblasti 

vzdělávat, zvyšovat informační povědomí a vysvětlovat kontext.  

Martin Mach navrhnul, že toto téma by mohlo být náplní některého z budoucích čísel.  

 

Dále proběhla diskuse k obsahu čísla 3/2022. Tématem měla být reflexe kongresu WEEC. 

Petr Holý informoval, že SSEV Pavučina připravuje speciální vydání časopisu Bedrník 

věnované této události. Od Prahou podpořených ekocenter - účastníků kongresu existuje 

obsáhlá zpětná vazba a tyto materiály jsou k dispozici. Stejně tak je na webu Pavučiny 

k dispozici zpětná vazba od dalších účastníků mimo Prahu (https://aktivity.pavucina-

sev.cz/aktivita/11-svetovy-kongres-environmentalni-vychovy-budovani-mostu-v-dobe-

klimaticke-nalehavosti/). Struktura těchto informací je kompatibilní. M. Mach uvedl, že pro 

vydání Pražské EVVOluce by měly být využity dokumenty, které  dosud nebyly zveřejněny 

a časopis bude dále obsahovat rozhovor s doc. Činčerou o jeho pohledu na tuto akci. Petr 

Holý navrhnul, že vhodnější by bylo udělat rozhovor s B. Binkou, protože doc. Činčera na toto 

téma již poskytnul rozhovor časopisu 7. generace. B. Doležalová připomněla, že by měl být 

dán prostor i účastníkům Kongresu mladých. Petr Holý uvedl, že Kongres mladých organizoval 

SEVER a J. Kulich tak může poskytnout podrobné podklady. I J. Kulich by byl vhodným 

účastníkem rozhovoru. Další možností by byl rozhovor s některým z účastníků Kongresu 

mladých. M. Mach shrnul, že rozhovory mohou být 3 v menším formátu – B. Binka, J. Kulich 

a některý z účastníků Kongresu mladých. P. Holý připomněl, že obsáhlé materiály z kongresu 

jsou ještě po dobu jednoho roku dostupné všem účastníkům kongresu na online platformě. 

Zde jsou reflektována i témata, která nejsou v ČR vnímána tak silně.  

M. Chvátalová připomněla již zmíněné připravované vydání časopisu Bedrník a navrhla 

koordinaci s šéfredaktorkou Bedrníku, aby se obsah nedubloval, ale vhodně doplňoval.  

 

 

 

 

 

https://aktivity.pavucina-sev.cz/aktivita/11-svetovy-kongres-environmentalni-vychovy-budovani-mostu-v-dobe-klimaticke-nalehavosti/
https://aktivity.pavucina-sev.cz/aktivita/11-svetovy-kongres-environmentalni-vychovy-budovani-mostu-v-dobe-klimaticke-nalehavosti/
https://aktivity.pavucina-sev.cz/aktivita/11-svetovy-kongres-environmentalni-vychovy-budovani-mostu-v-dobe-klimaticke-nalehavosti/
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Akční plán KK EVVO hlavního města Prahy na období 2022 - 2025 

 

Petr Holý informoval, že akční plán je zpracován do roku 2025, prošel všemi připomínkami 

a v pondělí 20. 6. 2022 by jej měla schvalovat Rada HMP. Akční plán je sladěn s celostátním 

akčním plánem a rovněž s koncem platnosti Krajské koncepce EVVO (2025). Oproti 

původnímu návrhu z podzimu 2021 došlo jen k formulačním změnám a byla doplněna příloha 

s daty za rok 2021. 

 

Edit: Akční plán krajské koncepce EVVO hl. m. Prahy na období 2022 – 2025 byl schválen 

Radou hl. m. Prahy dne 27. 6. 2022, usnesením č. 1681.  

https://zastupitelstvo.praha.eu/ina/tedusndetail.aspx?par=1611990020100052222121990200

10005222209199017010005222209199014010005222209&id=641933 

 

 

Projekty EVVO probíhající a připravované 

 

Petr Holý stručně informoval o probíhajících a připravovaných projektech: 

 

- 5. května proběhla na Kampě akce ke Dni Země. Tematicky byla akce zaměřena na 

bezobratlé, opylovače a biodiverzitu.  

- Hlavní město Praha se zúčastnilo svým stánkem na akci Praha 9 – Mikroklima. 

- Dne 16. 6. 2022 probíhá akce Voda je život. Akce probíhá v Lannově parku 

v podobném modelu jako v minulých letech – dopoledne je vyhrazeno školám, 

odpoledne veřejnosti.  

- Projekt Ne! v přírodě pokračuje putovní výstavou. Ta byla aktuálně umístěna v ZŠ Na 

Beránku. I. Štěpka potvrdil, že výstava měla velký ohlas jak u dětí, tak i rodičů. Petr 

Holý připomněl, že výstavu je možné zapůjčit a zarezervovat termín, nicméně limitem 

je, že panely nemohou být umístěny ve venkovním prostoru. Přeprava a instalace jsou 

zajištěny nasmlouvaným dodavatelem a výstava je zapůjčována zdarma (včetně 

montáže). Doprovodné letáky k výstavě byly vydány v anglické, ruské a ukrajinské 

jazykové mutaci a jsou distribuovány na výstavě.  

- Petr Holý představil publikaci ZUličníci 2, která je tematicky propojená s tématy projektu 

Ne! v přírodě. Publikace vyšla 1. 6. 2022 a 100 ks bylo předáno Klokánku. Další výtisky 

jsou dostupné pro účely EVVO v Praze.  

- OCP připravuje koncepci včelaření v Praze. Na tomto dokumentu spolupracuje OCP 

s relevantními spolky. 

- Pokračuje spolupráce projekcí a diskusních bloků pořádaných ve spolupráci s NFA. 

Pro letošní rok se počítá s 8 projekcemi pro školy. Akce probíhají v kině Ponrepo. Akce 

je určena pro 2. stupeň ZŠ a střední školy. 

- Specializační studium pro školní koordinátory EVVO na mateřských školách – projekt 

realizuje Botič, o. p. s., kurz začal v červnu 2022. Je přihlášeno 19 účastnic.  

- Krajská Konference EVVO bude na podzim. Je vypsána zakázka a v týdnu od 20. 6. 

bude otevírání obálek. Konference je plánována na období mezi zářím a listopadem. 

https://zastupitelstvo.praha.eu/ina/tedusndetail.aspx?par=161199002010005222212199020010005222209199017010005222209199014010005222209&id=641933
https://zastupitelstvo.praha.eu/ina/tedusndetail.aspx?par=161199002010005222212199020010005222209199017010005222209199014010005222209&id=641933
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Tématem konference je kritické myšlení v EVVO. Petr Holý informoval, že v kritériích 

pro výběr nejlepší nabídky byla významně posílena kvalitativní kritéria.  

- Petr Holý informoval o připravované zakázce na ekoporadenství. To by mělo být 

pojmuté komplexněji a dlouhodoběji – do roku 2025. V současné době je připravována 

zadávací dokumentace. Důležitým aspektem služby je výrazné zasíťování. Petr Holý 

vyzval účastníky pro zasílání témat a námětů k obsahové stránce.  

- Premiéra filmu Planeta Praha bude 4. 8. 2022 v kinech. Vznikne i související publikace 

a navazující programy pro školy. Po roce od premiéry bude mít Praha film k dispozici 

a bude jej moct využívat v rámci EVVO.  

- V září bude také probíhat tradiční Týden mobility a Den bez aut – Praha se bude rovněž 

účastnit, tuto akci pořádá Auto*Mat a za MHMP odbor dopravy.  

 

 

Diskuse  

Kateřina Jančaříková informovala účastníky o pořádané akci Letní škola didaktiky, která se 

uskuteční 15. až 19. července v Ústí nad Labem. Paralelně probíhá tábor pro děti. Podrobnější 

informace jsou přiloženy k tomuto zápisu.  

Účastnící obsáhle probrali téma potřebnosti vzdělávání lektorů EVVO a certifikace zajišťované 

SSEV Pavučina a zaštítěné MŽP.  

 

 

 

 

Termíny příštího jednání PS EVVO  

 

3. jednání roku 2022 proběhne dne 15. září 2022 (čtvrtek) od 13:00. Informace k místu 

jednání budou zaslány v pozvánce.  

 

 

 

Zapsal: David Kunssberger 

Schválil: Mgr. Ing. Petr Holý  

 

Všechny kopie pracovního záznamu jednání, který byl pořízen se souhlasem všech přítomných, byly dnem 

zveřejnění tohoto zápisu smazány.    


